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Overleg: Algemene Ledenvergadering 

Aanwezig: Leden (zie presentielijst), Raad van Toezicht, directeur-bestuurder 

Afwezig: - (vooraf zijn diverse afmeldingen binnengekomen) 

Locatie: Houtzaagmolen De Ster, Molenpark 3 te Utrecht 

Datum: zaterdag 22 april 2023 

 

1. Welkom door Nico Papineau Salm, voorzitter RvT De Hollandsche Molen  
De heer Nico Papineau Salm, voorzitter van de Raad van Toezicht (RvT) opent 
om 11.00 de vergadering, heet iedereen welkom en feliciteert de leden ter 
gelegenheid van het 100-jarig jubileum. De vergadering wordt ook gestreamd. 
 

2. Van bestuur naar Raad van Toezicht  
De heer Papineau Salm licht toe dat de structuur is gewijzigd naar een Raad 
van Toezicht-model met een directeur-bestuurder. Hij geeft daarom het woord 
aan directeur-bestuurder mevrouw Nicole Bakker. Zij staat stil bij diverse 
hoogtepunten uit het 100-jarig bestaan waaronder het uitschrijven van de 
prijsvraag om molens langer economisch in bedrijf te houden en het aan- en 
verkopen van diverse molens. In 1939 werd het eerste Certificaat van 
Verdienste uitgereikt, vandaag doen we dat weer. De eerste beschermvrouwe 
was koningin Juliana in 1952. Prinses Beatrix opent op 12 mei a.s. de 50ste 
Molendag. Ook noemt mevrouw Bakker de jarenlange steun van fondsen o.a. de 
VriendenLoterij welke eveneens de Molenprijs mogelijk maken. De oprichting 
van het Molenfonds was weer een nieuwe ontwikkeling waardoor de vereniging 
actief kan bijdragen aan de instandhouding van molens. Tevens spreekt zij 
waardering uit voor de plezierige samenwerking met het Gilde van Molenaars, 
het Gild Fryske Mounders en het Ambachtelijk Korenmolenaars Gilde waardoor 
onder meer het molenaarsambacht tot Werelderfgoed werd uitgeroepen.  
Nicole stelt de Raad van Toezicht aan de vergadering voor. Mevrouw Zwerver 
was jarenlang bestuurslid, treedt vandaag af en wordt kort toegesproken.  

 
3. Mededelingen en ingekomen stukken 

Mevrouw Bakker vestigt de aandacht op de presentielijsten en doet diverse 
huishoudelijke mededelingen. Daarna herdenkt de vergadering het overlijden 
van de heer Gerard Sturkenboom op 19 januari jl. De heer Sturkenboom was 
naast lid van de RvT en de examencommissie van De Hollandsche Molen ook 
actief op tal van plekken in de molenwereld.  
Mevrouw Bakker vervolgt met de aandacht te vestigen op de Nationale 
Molendag, de Molencontactdag, de Molenprijs en het NK Kruien. Vervolgens 
geeft zij kort het woord aan de heer Stoop over het project crowdsourcing. Een 
project van Stichting Molendocumentatie waarbij publiek helpt bij het definiëren 
en beschrijven van o.a. afbeeldingen. 

 
4. Notulen Algemene Ledenvergadering 23 december 2022 

Tekstueel: de heer Van de Burg leest terug dat is gesproken over het 
aanpassen van de naam ‘renumeratiecommissie’. Hij merkt op dat dit niet 
correct geschreven is. Dit moet remuneratie zijn. 
De heer Slooten meldt geen opmerkingen te hebben op de notulen.  
  



2/4 

 

 
 
 

5. Hoogtepunten activiteiten 2022 
De heer Luuk van Term krijgt het woord en presenteert de verschillende 
activiteiten in 2022 waaronder de 100-molentoer van Nico Papineau Salm en het 
uitreiken van de Molenprijs waarvoor nooit eerder zoveel is gestemd. 
 

6. Financiële stand van zaken van 2022 
Mevrouw Bakker meldt dat er financieel een bijzonder slecht jaar achter ons ligt. 
Het verlies bedraagt ruim 8 ton wat veroorzaakt wordt door een al begroot 
tekort, er nauwelijks nalatenschappen zijn binnengekomen en de slechte 
beursgang. De financiën zullen uitgebreider aan de orde komen op de ALV van 
8 juni. Gelukkig is er een forse reserve waardoor er geen acute zorg is, echter 
kan dit voor de langere termijn niet zo blijven. Zo zal er meer ingezet moeten 
worden op werving van baten, waaronder Molenvrienden waaraan we ook 
kunnen laten zien wat de vereniging allemaal doet. E zal een strategische 
heroriëntatie plaats moeten vinden hetgeen verder op 8 juni uiteen zal worden 
gezet. Baten welke voortkomen uit nalatenschappen zouden bijv. in het 
volgende jaar in de begroting kunnen worden opgenomen.  
De heer Slooten merkt op dit altijd al een onzekere post te hebben gevonden, je 
weet nooit waar het op uit komt. Een volgend lid vraagt zich af wat dat verder 
voor 2023 betekent. Mevrouw Bakker antwoordt dat er voor dit jaar al veel vast 
ligt en dat het onderwerp eerst nader met de RvT besproken zal worden.  
 

7. Uitreiking Ingeborg Pouwels Innovatieprijs 
Voor het eerst wordt in dit jubileumjaar de Ingeborg Pouwels Innovatieprijs 
uitgereikt aan een vernieuwd initiatief binnen het molenveld. Nieuwe initiatieven 
pasten bij Ingeborg, zij heeft bij De Hollandsche Molen gezorgd voor tal van 
nieuwe initiatieven. Het echtpaar Endedijk maakt deze prijs mogelijk welke 
bestaat uit een oorkonde, een prijs en een bedrag van € 1.000,--.  
Deze eerste keer gaat de innovatieprijs naar het project ‘Zij is Molenaar’ welke 
bestaat uit een fietstocht langs zes molens in Utrecht. Bij de molens kan men 
een QR-code scannen zodat men het verhaal over de molen krijgt te horen, 
verteld door de vrouwelijke molenaar. Een tiental vrouwelijke molenaars worden 
naar voren geroepen, krijgen de oorkonde en prijs (glazen staander) uitgereikt. 
Mevrouw Marloes Stofferis spreekt een dankwoord uit en hoopt dat andere 
provincies volgen met initiatieven rond vrouwelijke molenaars. 

 
8. Jaarplan 2023 en begroting 2023 

De heer Van Term krijgt wederom het woord en loodst de leden door de 
activiteiten van het jubileumjaar. Hij noemt de belangrijkste activiteiten zoals het 
onderzoek Collectie Molens, het Molenfestival vandaag, de start van de 
Molendag en uitreiking van het jubileumboek. Daarnaast zijn er activiteiten 
welke gekoppeld zijn aan het jubileum waaronder de Molenprijs van € 100.000,-, 
extra publiciteit zoals speciaal ontworpen postzegels en het NK Kruien op 3 juni. 
Het jubileum zal in november worden afgesloten bij de molen ‘De Hollandsche 
Molen’ in Neede. Mevrouw Bakker geeft aan dat bij dit programma een Jaarplan 
2023 en Begroting 2023 past. Zij stelt de leden voor de Jaarrekening 2022 en de 
Begroting 2023 gecombineerd te behandelen bij de ALV van 8 juni. Mevrouw 
Bakker vraagt een akkoord om door te mogen met de bezigheden van De 
Hollandsche Molen tot die tijd. De aanwezige leden stemmen hiermee in. 
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9. Presentatie Collectie onderzoek 

De heer Jippe Kreuning geeft een toelichting over het lopende onderzoek naar 
de collectie molens. Dit gaat over erfgoedwaarde bij molens (cultuurhistorisch, 
technisch, landschappelijk, immateriële waarde) en over mensen die er actief 
zijn. Zoals verhalen (‘oral history’), nevenactiviteiten, het molenaarsambacht en 
de omgeving waaronder molenerven. Met de gehanteerde onderzoeksmethode 
is een steekproef gehouden bij 100 molens. Resultaat van het onderzoek wordt 
o.a. een verbeterde duidelijkere structuur waardoor de nieuwe molendatabase 
kan worden gecompleteerd. Hierdoor zal in de loop der jaren een steeds 
vollediger beeld ontstaan van alle molens in Nederland.  
De heer Zeiler noemt het belang van dergelijke erfgoedwaarde en dat dit in 
Bergen bij Alkmaar heeft geleid tot het niet overdragen van een molen van de 
gemeente naar een particulier. Hij is over het Collectie onderzoek enthousiast. 
De genoemde casus is bekend bij de heer Kreuning en was een goed voorbeeld 
en inspiratie. 
De heer Slooten vraagt of de systematiek een al bestaande was of specifiek 
voor het onderzoek is ontworpen. De heer Kreuning zegt dat dit een 
gebruikelijke methodiek is, maar nu toepasbaar op molens. Ook de heer Slooten 
geeft aan dat ook hij dit een goede ontwikkeling vindt. 
Mevrouw Bakker dankt de spreker en de Van Toorn Scholten Stichting voor hun 
financiële bijdrage voor dit onderzoek. 
 

10. Uitreiking Certificaten van Verdienste 
De drie laureaten zijn de heren Janko Doornbos, Ruud Bax en mevrouw Joyce 
Beneker. Mevrouw Bakker roept hen één voor één naar voren en geeft een 
omschrijving van de ongewoon grote inzet voor de molens in Nederland. Daarna 
ontvangen zij het certificaat dat op betrokkenen grote indruk maakt.  
 

11. Uitreiking Jaarprijzen van Vernuft en Volharding 
De oorkondes van Vernuft en Volharding (van Stichting Molengiftenfonds 
Vernuft en Volharding) worden jaarlijks uitgereikt in de ALV. Dit jaar voor de 50ste 
keer. De heer Maurits Pigeaud neemt het woord en licht toe dat de heer Gerard 
Sturkenboom postuum geëerd wordt met de prijs van Vernuft en Volharding. Na 
contact met de familie Sturkenboom spreekt de heer Pigeaud op hen verzoek 
een dankwoord uit voor alle blijken van medeleven bij het overlijden van Gerard. 
Hij was tevens lid van de jury van het Molengiftenfonds Vernuft en Volharding.   
De volgende oorkonde is voor de 100-jarige vereniging De Hollandsche Molen. 
Deze wordt in ontvangst genomen door mevrouw Bakker en de heer Papineau 
Salm. De Stichting waardeert met name de inzet op het vlak van molenbehoud 
en biotoop, maar ook het aanpassen naar de tijdgeest. Daarin is de verenging 
een voorbeeld voor andere monumentensectoren. De Hollandsche Molen 
vernieuwde zichzelf keer op keer. De Stichting doet een geldelijke bijdrage die 
geoormerkt wordt voor het doen van een uitkering voor het Educatiefonds: de 
jeugd heeft de toekomst. De heer Papineau Salm spreekt het dankwoord uit. 
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12. Rondvraag  
De heer Slooten informeert naar de datum van de ALV in 2024. Mevrouw 
Bakker zegt dat deze nog niet bekend is. Een eerste ALV zal online op 8 juni 
plaatsvinden.   
De heer Zelders vraagt zich af of De Hollandsche Molen voldoende juridische 
kennis heeft voor biotoopvraagstukken. Mevrouw Bakker geeft aan dat dat het 
geval is en we dat in voorkomende gevallen juridische kennis inhuren. 
De heer Zeiler noemt de invoering van de omgevingswet, hij weet dat 
Heemschut een cursus heeft gegeven en wijst op het belang van het betrekken 
van de molens in de invoering van de omgevingswet. Mevrouw Bakker noemt in 
dat kader de ‘Tour de Boer’, mevrouw Agnes de Boer van De Hollandsche 
Molen gaat momenteel door het land om toelichting te geven over de invoering 
van de omgevingswet.  
De heer Hellinga vraagt naar het aanpassen van de biotoopformule zoals dat in 
het Jaarplan 2023 is verwoord. Dit lijkt hem geen goed idee. Ook vraagt hij hoe 
het molenveld daarin betrokken wordt. Mevrouw Bakker geeft aan dat de 
formule niet zal wijzingen, maar wordt overwogen daar een tekstuele aanvulling 
op te doen. 
De heer Lups heeft een achtergrond in de belastingsector en vraagt zich n.a.v. 
het grote verlies in 2022 af of het wel verstandig is risicovol te beleggen. 
Mevrouw Bakker antwoordt dat we een defensief beleggingsbeleid hebben, 
maar dat de koers dit jaar ongunstig was. Mevrouw Bakker werpt de suggestie 
op of meneer mogelijk interesse heeft om in de financiële commissie plaats te 
nemen.  
 
Mevrouw Bakker dankt de aanwezigen en memoreert naar de komende 
activiteiten. De vergadering wordt om 12.30 uur gesloten. 
 

Aldus vastgesteld en voor akkoord getekend in de vergadering van vereniging De 
Hollandsche Molen, (online) gehouden op 8 juni 2023 in Amsterdam. 
 

 

 

 
 
 
Nicole Bakker, 
directeur-bestuurder. 


